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PROTOKÓŁ Nr L/18 

z sesji RADY GMINY ŻURAWICA 

odbytej w dniu 26 kwietnia 2018 r. 

 

1. Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

2. Czas trwania sesji od godz. 900 do godz. 1145 

 

Ad. punktu 1 – Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło otworzył pięćdziesiątą sesję VII kadencji Rady Gminy 

Żurawica, która odbywała się w budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego nr 1 w Żurawicy ul. Ojca Św. 

Jana Pawła II 194. 

Powitał wszystkich radnych i zgromadzonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Józef Pukajło poprosił wszystkich obecnych o powstanie i uczczenie 

minutą ciszy pamięci zmarłego mieszkańca Żurawicy, druha Adama Szumełdy, długoletniego działacza 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnych, dyrektora Terenowego Biura Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych Rzeczpospolitej Polskiej w Przemyślu. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji udział bierze 12 radnych, co 

stanowi quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecni byli Radni: Jacek Antosyk, Leszek 

Cichy, Wacław Szozda. 

 

Ad. punktu 2 – Przedstawienie porządku obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

5. Ocena zasobów pomocy społecznej w 2017 roku i prognoza na lata 2018-2019. 

6. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów 

Alkoholowych i Narkomanii za rok 2017. 

7. Sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągowo-Kanalizacyjnego w Żurawicy za okres od 

01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. 

8. Podjęcie uchwał: 

- w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla 

osób bezdomnych, 

- w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Żurawica na 

lata 2018 – 2022”, 

- w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Żurawica nr XLVIII/330/18 z dnia 16 marca 

2018 r. w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez 

nieruchomość położoną w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce, stanowiącą własność 

Gminy Żurawica, 

- w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość 

położoną w obrębie ewidencyjnym Kosienice, stanowiącą własność Gminy Żurawica, 

- w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakład Wodociągowo-

Kanalizacyjny w Żurawicy z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu Gminy Żurawica, 

- w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2018 r. na wykonanie dokumentacji 

projektowej do zadania pn.: Budowa sali gimnastycznej z łącznikiem oraz przebudowa 

i rozbudowa SP w Bolestraszycach, 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

9. Wnioski i zapytania. 



2 
 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania dotyczące przedstawionego 

porządku obrad. Przy braku uwag i pytań Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 

przedstawionego porządku obrad. W wyniku głosowania przedstawiony porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie (12 głosów za). 

Na obrady przybył radny Jacek Antosyk. 

Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad. punktu 3 – Przyjęcie protokołów z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że mamy do przyjęcia protokół z XLVIII sesji z dnia 16 marca 

2018 r. i XLIX sesji z dnia 09 kwietnia 2018 r. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub 

pytania do przedłożonego protokołu z XLVIII sesji, a przy braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania 

przyjęcia protokołu nr XLVIII/18 z sesji z dnia 16 marca 2018 r. Protokół został przyjęty przy 13 głosach 

za. Następnie Przewodniczący zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś uwagi lub pytania do przedłożonego 

protokołu z XLIX sesji, a przy braku pytań i uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia protokołu 

nr XLIX/18 z sesji z dnia 09 kwietnia 2018 r. Protokół został przyjęty przy 13 głosach za. 

 

Ad. punktu 4 – Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło poprosił o przedstawienie przez Wójta Gminy Żurawica 

Krzysztofa Składowskiego informacji o pracy między sesjami. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja 

stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Józef Pukajło podziękował Wójtowi za przedłożoną informację oraz zapytał, 

czy radni mają jakieś pytania do przedstawionej informacji. 

Radny Maciej Gałuszka poprosił o udzielenie dodatkowych informacje o realizacji inwestycji 

drogowej na „Woli Maćkowskiej”, droga w kierunku Bełwina, w związku z pojawiającymi się informacjami 

medialnymi o nieprzejezdności tej drogi. Z wypowiedzi mieszkańców wynika, że od wielu lat nic tam nie 

zostało zrobione. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski poinformował, że odpowiedzi na poruszony temat udzieli zgodnie 

z porządkiem obrad w punkcie dotyczącym wniosków i zapytań. 

Przy braku kolejnych wniosków i pytań Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji kolejnego punktu 

porządku obrad. 

 

Ad. Punktu 5 – Ocena zasobów pomocy społecznej w 2017 roku i prognoza na lata 2018-2019 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej w 2017 roku 

i prognozy na lata 2018-2019, Panią Kierownik Marię Łabę. 

Kierownik GOPS w Żurawicy Maria Łaba przystąpiła do przestawienia oceny zasobów pomocy 

społecznej w 2017 roku i prognozy na lata 2018-2019. 

Radna Agnieszka Ustrzycka przedstawiła wniosek formalny o nie czytanie w całości tego dokumentu, 

a jedynie omówienie jego najistotniejszych elementów, gdyż dokument ten był dokładnie analizowany 

i omawiany na komisjach. 

Przewodniczący Rady podał pod głosowanie wniosek Radnej Agnieszki Ustrzyckiej, a wyniku 

głosowania przy 13 głosach za został on zaakceptowany. 

Kierownik GOPS w Żurawicy Maria Łaba omówiła najistotniejsze elementy oceny zasobów pomocy 

społecznej w 2017 roku i prognozy na lata 2018-2019. Ocena stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionej oceny, a przy braku 

głosów, zapytał jak ocena została zaopiniowana przez komisje. Zastępca Przewodniczący Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Józef Chomina oraz Radny Leszek Cichy w imieniu Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych stwierdzili, że ocena zostało pozytywnie zaopiniowane przez obie 
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komisje. Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie oceny zasobów pomocy 

społecznej w 2017 roku i prognozy na lata 2018-2019, a w wyniku głosowania jednogłośnie przy 13 głosach 

za, ocena zasobów pomocy społecznej w 2017 roku i prognoza na lata 2018-2019, zostały przyjęte. 

 

Ad. Punktu 6 – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii za rok 2017 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii za rok 2017, Panią Ewę Misiak. 

Pełnomocnik Wójta Gminy Żurawica ds. rozwiązywania problemów alkoholowych Pani Ewa 

Misiak przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania 

Problemów Alkoholowych i Narkomanii za rok 2017. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego sprawozdania, 

a przy braku głosów i pozytywnych opiniach w sprawie przedłożonego sprawozdania Komisji Finansów 

Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa i Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych poddał pod 

głosowanie przyjęcie sprawozdania. W wyniku głosowania jednogłośnie przy 13 głosach za, sprawozdanie 

z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii za 

rok 2017, zostało przyjęte. 

 

Ad. Punktu 7 – Sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągowo-Kanalizacyjnego w Żurawicy za 

okres od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągowo-

Kanalizacyjnego w Żurawicy za okres od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r., Pana Kierownik Marka Petrucha. 

Kierownik ZWK w Żurawicy Marek Petruch przedstawił sprawozdanie z działalności Zakładu 

Wodociągowo-Kanalizacyjnego w Żurawicy za okres od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r. uzupełniając je 

prezentacją multimedialną. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chce zabrać głos w sprawie przedstawionego sprawozdania. 

Radny Witold Zająć zwrócił uwagę na rowek, którym odprowadzane są popłuczyny z SUW-u 

w Wyszatycach, poprosił o pogłębienie tego rowka i ewentualne jego umocnienie na przykład korytkami, 

gdyż przechodzące tamtędy krowy niszczą rowek i utrudnia to spływ wody. 

Kierownik ZWK w Żurawicy odpowiedział, że zlecił już rozeznanie problemu i ustalenia możliwych 

do wykonania tam prac. Pogłębienie rowka nie stanowi żadnego problemu i zostanie to wykonane, 

natomiast inne prace z powodu, że rowek znajduje się na ternie objętym nadzorem konserwatorskim 

wymaga analizy i uzgodnień. 

Radny Krzysztof Jaroch potwierdził występowanie tego problemu i poinformował, że pracownicy 

Spółdzielni w Wyszatycach sugerowali umieszczenie tam rury i zrobienie odcinka krytego rowu. 

Kierownik ZWK w Żurawicy odpowiedział, że rowek właśnie w odcinku przy nieruchomości 

Spółdzielni w Wyszatycach znajduje się na ternie objętym nadzorem konserwatorskim i podjęcie 

jakichkolwiek działań wymaga uzgodnień z konserwatorem. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał o rozliczenie finanse zakładu, czy oprócz dotacji na dopłatę do stawki 

za dostarczanie wody i środków przekazanych na remont przepompowni zakład otrzymał jakieś inne środki 

z budżetu oraz z jakiego powodu na koniec 2017 roku pojawiła się nadwyżka finansowa? 

Kierownik ZWK w Żurawicy odpowiedział, że zakład nie otrzymał, żadnych dodatkowych środków 

poza wymienionymi, a prowadzone modernizacje przepompowni w brakującej części zostały pokryte ze 

środków zakładu. Nadwyżka finansowa wykazana na koniec roku to środki rezerwowe na usuwanie 

nieprzewidzianych awarii i koniecznych napraw, które mogły się pojawić na przełomie roku. Przy braku 

takich zdarzeń niewykorzystane środki stały się nadwyżką finansową. 

Radny Dariusz Klepak zapytał, na jakim etapie jest przyłączenie zasilania w wodę z ujęcia 

w Orzechowcach „Górnej Żurawicy”. 

Kierownik ZWK w Żurawicy odpowiedział, że realizacją tej inwestycji zajmuje się Referat Ochrony 

Środowiska Urzędu Gminy Żurawica i tam trzeba kierować to zapytanie. Stwierdził ze wiadome mu jest, że 
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konieczne jest podjęcie prac przy tej inwestycji w tym roku, z powodu upływu terminu ważności 

pozwolenia na budowę. 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Żurawica Marek Jaremczuk wyraził podziękowania dla 

Pana Kierownika i wszystkich pracowników zakładu za zaangażowanie w podejmowane działania. Wiele 

rzeczy udało się już realizować widzimy tego efekty, ale ogrom prac, które nas czekają do wykonania, 

również stanowi nie lada wyzwanie dla zakładu, jak również nas radnych w celu zapewnień środków na 

dalszą poprawę infrastruktury wodno-kanalizacyjnej w Naszej Gminie. 

Kierownik ZWK w Żurawicy podziękował za wypowiedziane pozytywne opinie i poprosił 

o konsultowanie wszelkich prac drogowych z zakładem w celu koordynacji prac, by nie trzeba było niszczyć 

nowo wykonanych nawierzchni z powodu konieczności wykonania prac w zakresie wodociągowo-

kanalizacyjnym. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów i pozytywnej opinii w sprawie przedłożonego 

sprawozdania Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa poddał pod głosowanie przyjęcie 

sprawozdania. W wyniku głosowania jednogłośnie przy 13 głosach za, sprawozdanie z działalności Zakładu 

Wodociągowo-Kanalizacyjnego w Żurawicy za okres od 01.01.2017 r. do 31.12.2017 r., zostało przyjęte. 

 

Ad. Punktu 8 – Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób 

bezdomnych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych 

zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych, Panią Marie Łabę. 

Kierownik GOPS w Żurawicy Maria Łaba przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały 

i przy pozytywnych opiniach Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa i Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych, poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych. 

W wyniku głosowania przy 13 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr L/335/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

2) w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Żurawica na lata 2018 – 

2022”, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego 

programu opieki nad zabytkami dla Gminy Żurawica na lata 2018 – 2022”, Sekretarza Gminy Ryszarda 

Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i omówił założenia „Gminnego programu 

opieki nad zabytkami dla Gminy Żurawica na lata 2018 – 2022”. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał Wójta Gminy Żurawica, czy dba o zabytki w Gminie Żurawica? 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski odpowiedział, że oczekiwałby, postawienia merytorycznego 

konkretnego pytania. Na tak zadane ogólne pytania odpowiedział, że w miarę posiadanych środków 

i możliwości oraz uczestnictwa w programach, do których aplikowaliśmy o uzyskanie dofinansowania, 

Urząd Gminy jak i jednostki podległe, starały się z tego zadania wywiązywać jak najlepiej. 

Radny Maciej Gałuszka zapytał Wójta Gminy Żurawica, jak zadbał o zabytek znajdujący się na terenie 

„Żurawicy Górnej” przy ulicy Wyszyńskiego? 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski odpowiedział, że pracownicy merytoryczni podejmowali różne 

czynności w celu podjęcia działań w zakresie dworku na „Górnej Żurawicy”. Obiekt ten jest wpisany do 
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rejestru zabytków i stanowisko poprzedniego jak i obecnego konserwatora zabytków sprowadza się do 

konieczności odbudowy tego budynku w jego pierwotnej kubaturze. Obecny jego stan stanowi duża 

uciążliwość dla zapewnienia bezpieczeństwa przebywających nieopodal dzieci i przechodzących 

mieszkańców. Walory estetyczne tego miejsca również pozostawiają dużo do życzenia. Podjęcie jednak 

jakichkolwiek działań wymaga uzgodnień i zgody konserwatora na ich wykonanie. Pracownicy urzędu 

zajmujący się ta sprawą mogą poruszać się jedynie w granicach prawa, a obecne stanowisko konserwatora 

zabytków nie pozwala na wypracowanie racjonalnej koncepcji zagospodarowania tego obiektu. Rozsądnym 

rozwiązaniem byłoby pozostawienie części podpiwniczenia, jako elementu zabytkowego i wybudowanie 

nowego budynku na poziomie gruntu z określonym przeznaczeniem. Możliwe jest postawienie tablic 

informacyjnych o historycznym charakterze tego obiektu. Obecnie niema jednak zgody na takie 

rozwiązanie. Znane są nam potrzeby finansowe związane z koniecznością budowy i remontów sieci 

wodociągowo-kanalizacyjnej, potrzeby finansowe związane z funkcjonowaniem systemu oświaty w naszej 

gminie i w takiej sytuacji nie możemy sobie pozwolić na wydatkowanie środków jedynie dla potrzeb 

odbudowy tego zabytkowego budynku, bez opracowania praktycznego sposobu jego zagospodarowania 

zgodnego z istniejącymi obecnie potrzebami. Podnoszona sprawa przez mieszkańców dotycząca sensu 

zabezpieczania tego obiektu plandekami i płytami jest poza rozważaniami na poziomie gminy, prace te są 

wykonywane w związku z decyzjami konserwatora zabytków nakazującymi podjęcie takich działań. Od 

wielu lat trwają poszukiwania środków zewnętrznych na sfinansowanie odbudowy tego obiektu, lecz na 

razie nie udało się nam znaleźć programów, do których można byłoby aplikować i uzyskać wysokie 

współfinansowanie dla realizacji takiej inwestycji na poziomie, co najmniej 85-90%. Deklaracje pomocy 

w tym zakresie ze strony konserwatora zabytków są bardzo niewielkie. 

Radny Maciej Gałuszka podziękowała za przedstawione wyjaśnienia, które opisywały zaangażowanie 

pracowników urzędu nie obejmowały osobistego zaangażowania Wójta w rozwiązanie tego problemu. 

Następnie zaprezentował radnym zdjęcia dokumentujące obecny stan tego budynku. Stwierdził, że do końca 

nie jest usatysfakcjonowany udzieloną odpowiedzią i zgodnie z podjętą decyzją przez Komisję Rewizyjną 

na kolejnym jej posiedzeniu analizowane będą podejmowane działania w tym zakresie również 

korespondencja z konserwatorem zabytków. 

Radny Ryszard Wojtowicz odniósł się do podnoszonej kwestii zabytkowego dworku na ”Górnej 

Żurawicy” i stwierdził, że jako radny od 1997 roku pamięta stan tego budynku w tym okresie, który był 

w miarę dobry. Od tego okresu żadna Rada Gminy Żurawica nie zdecydowała się na wyłożenie 

jakichkolwiek środków na odbudowę tego obiektu. Obecnie konserwator zabytków żąda odbudowy tego 

budynku, co jest sprawą nie realną w ramach własnych środków budżetowy. 

Radna Agnieszka Ustrzycka stwierdziła, że mieszkańcy są świadomi pewnych priorytetów 

w podejmowaniu działań przez gminę, są rzeczy, które trzeba wykonać w pierwszej kolejności i rzeczy, 

które można wykonać dopiero po osiągnieciu spełnienia podstawowych standardów w zakresie stanu 

szeroko rozumianej infrastruktury gminy. W życiu jest tak, że staramy się najpierw zaspokoić podstawowe 

potrzeby, a dopiero potem myślimy o zaspokajaniu potrzeb wyższego rzędu. Remont tego budynku jest taką 

potrzebą wyższego rzędu i trzeba poczekać na jego realizację. 

Skarbnik Gminy Natasza Pomykalska stwierdziła, że obecnie mamy dwie możliwości podejmowanych 

w tym zakresie działań: zabezpieczanie tego obiektu lub przystąpienie do jego odbudowy. Odbudowa to 

kilku milionowa inwestycja, na którą nas obecnie nie stać. Pozostają wiec działania zabezpieczające 

podejmowane w granicach prawa i zgodnie z nakazami konserwatora zabytków. 

Radny Maciej Gałuszka stwierdził, że problem tego obiektu jest bardzo istotnym dla mieszkańców 

z powodu jego usytuowania. Istnieje jeszcze trzecia ścieżka postępowania z tym obiektem, która polega na 

wykreśleniu go z rejestru zabytków. 

Sekretarz Gminy Ryszard Kostelecki odpowiedział, że przeprowadzenie procedury wykreślenia tego 

obiektu z rejestru zbytków jest w zasadzie niemożliwe, gdyż trzeba byłoby stwierdzić, że obiekt ten utracił 

wszelkie walory historyczne, a takiej ekspertyzy zawierającej takie stwierdzenie, obecnie nikt nie dokona. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej 

uchwały i przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy 

Żurawica na lata 2018 – 2022”. 
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W wyniku głosowania przy 13 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr L/336/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

3) w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Żurawica nr XLVIII/330/18 z dnia 16 marca 2018 r. 

w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną 

w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce, stanowiącą własność Gminy Żurawica, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady 

Gminy Żurawica nr XLVIII/330/18 z dnia 16 marca 2018 r. w sprawie ustalenia służebności gruntowej 

przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce, stanowiącą 

własność Gminy Żurawica, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i wyjaśnił, że powodem uchylenia tej 

uchwały jest brak podstaw prawnych do ustanowienia służebności na gruncie będącym własnością Gminy 

Żurawica na jej rzecz. Ustanowienie takiej służebności może zostać zapisane, jako warunek przy zbywaniu 

tej nieruchomości i takie działania będą podjęte przy przystąpieniu do procedury sprzedaży tej 

nieruchomości. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do zaprezentowanego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Żurawica nr XLVIII/330/18 z dnia 16 marca 

2018 r. w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną 

w obrębie ewidencyjnym Bolestraszyce. 

W wyniku głosowania przy 13 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr L/337/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

4) w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w 

obrębie ewidencyjnym Kosienice, stanowiącą własność Gminy Żurawica, 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia służebności 

gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość położoną w obrębie ewidencyjnym Kosienice, 

stanowiącą własność Gminy Żurawica, Sekretarza Gminy Żurawica Ryszarda Kosteleckiego. 

Sekretarz Gminy przedstawił projekt przedmiotowej uchwały i wyjaśnił przyczyny konieczności 

podjęcia tej uchwały wskazując na załączniku graficznym przebieg tej służebności. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie ustalenia służebności gruntowej przejazdu i przechodu przez nieruchomość 

położoną w obrębie ewidencyjnym Kosienice, stanowiącą własność Gminy Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 13 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr L/338/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

5) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny 

w Żurawicy z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zwolnienia 

samorządowego zakładu budżetowego Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny w Żurawicy z obowiązku 

wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Żurawica, Skarbnika Gminy Żurawica Nataszę 

Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwolnienia 

samorządowego zakładu budżetowego Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny w Żurawicy z obowiązku 

wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy Żurawica i omówiła powody jej podejmowania. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakład Wodociągowo-

Kanalizacyjny w Żurawicy z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu Gminy 

Żurawica. 

W wyniku głosowania przy 13 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr L/339/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

6) w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2018 r. na wykonanie dokumentacji projektowej 

do zadania pn.: Budowa sali gimnastycznej z łącznikiem oraz przebudowa i rozbudowa SP 

w Bolestraszycach. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania ponad budżet 2018 r. na wykonanie dokumentacji projektowej do zadania pn.: Budowa sali 

gimnastycznej z łącznikiem oraz przebudowa i rozbudowa SP w Bolestraszycach, Skarbnika Gminy 

Żurawica Natasze Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

zobowiązania ponad budżet 2018 r. na wykonanie dokumentacji projektowej do zadania pn.: Budowa sali 

gimnastycznej z łącznikiem oraz przebudowa i rozbudowa SP w Bolestraszycach i omówiła powody jej 

podejmowania. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i zapytał czy ktoś z radnych ma jakieś pytania lub uwagi do 

projektu procedowanej uchwały. 

Przewodniczący Rady przy braku głosów zamknął dyskusję nad projektem przedmiotowej uchwały, 

a przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązania ponad budżet 2018 r. na wykonanie dokumentacji 

projektowej do zadania pn.: Budowa sali gimnastycznej z łącznikiem oraz przebudowa i rozbudowa SP 

w Bolestraszycach. 

W wyniku głosowania przy 13 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr L/340/18 stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Skarbnika Gminy Nataszę 

Pomykalską. 

Skarbnik Gminy Żurawica Natasza Pomykalska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. 

Zmienia się plan dochodów budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 

140 468,62 zł. oraz ich z zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 10 277,99 zł. Zmienia się 

plan wydatków budżetowych poprzez ich zwiększenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 

415 324,21 zł i zmniejszenie w różnych działach i rozdziałach o kwotę 285 133,58 zł. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Wójt Gminy Żurawicy Krzysztof Składowski nawiązując do dyskusji na wczorajszym posiedzeniu 

Komisji Finansów, poinformował, że uruchomiona zostanie szybka procedura w celu wyłonienia 

wykonawcy na projekt przebudowy mostu na Żurawiance, co pozwoli na ewentualne przesunięcie 

uwolnionych środków przeznaczonych na to zadanie na inwestycje drogowe na ul. Pogodnej 

i ul. Kościuszki. Przesunięcie te będą możliwe bez konieczności podejmowania uchwały rady, gdyż takie 

pozycje budżetowe już się znajdują i możliwe to będzie do wykonania zarządzeniem wójta gminy. Zwrócił 

się również z prośbą do Radnego Macieja Gałuszki o przekazanie środków będących w jego dyspozycji na 

remont ul. Kościuszki, co pozwoliłoby na realizację prac na tej drodze w większym zakresie w miarę 

istniejących możliwości formalnoprawnych. 
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Radny Maciej Gałuszka złożył deklarację o przekazaniu środków będących w jego dyspozycji 

w kwocie 10 000,00 zł na realizację inwestycji drogowej na ul. Kościuszki. Zapytał czy istnieją jakieś 

przeszkody formalne w realizacji tej inwestycji i jaki jest kosztorys jej wykonania? 

Wójt Gminy Żurawicy Krzysztof Składowski odpowiedział, że szacunkowe kosztorysy dotyczące prac 

na tej ulicy dotyczyły różnych zakresów, szczegółowych informacji w tym zakresie można uzyska 

w Referacie Infrastruktury u Pani Kierownik Teresy Władyka. Złożył również deklarację, że z budżetu 

gminy dołożona zostanie, co najmniej kwota równa zadeklarowanej przez radnego, a jeżeli będzie taka 

konieczność może i wyższa, by zrealizować to zadanie w jak największym możliwym zakresie. 

Radny Zdzisław Chytła podziękował za pozytywne rozpatrzenie jego wniosku dotyczącego 

przyśpieszenia postępowania w zakresie realizacji projektu na przebudowę mostu na Żurawiance 

i ewentualne przekazanie oszczędności tam powstałych na realizację inwestycji na ul. Pogodnej. Poprosił 

o maksymalne zdyscyplinowanie pracowników i przeprowadzenie tych postępowań w jak najkrótszym 

terminie. 

Przewodniczący Rady przy braku kolejnych głosów zamknął dyskusję nad przedmiotowym projektem 

uchwały. Przy pozytywnej opinii Komisji Finansów Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, poddał 

przedstawiony projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2018 r. pod 

głosowanie. W wyniku głosowania przy 13 głosach za, uchwała została przyjęta. Uchwała Nr L/341/18 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. punktu 9 – Wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, o planach tematów, które mają być poruszane na posiedzeniach 

stałych komisji rady w miesiącu maju. Przypomniał o zbliżających się obchodach rocznicowych uchwalenia 

konstytucji 3-go Maja i corocznych uroczystościach, które odbywają się w Żurawicy. Zaprosił wszystkich 

obecnych na obradach na tegoroczne obchody tego święta. 

Wójt Gminy Krzysztof Składowski powrócił do poruszanego na początku tematu drogi w Woli 

Maćkowskiej w kierunku Bełwina. Podziękował sołtysowi Maćkowic Panu Józefowi Sobańskiemu za 

szczególne zaangażowanie w rozwiązanie występującego tam problemu. Obecna sytuacja to efekt braku 

działań od szeregu lat, a coraz liczniejsze interwencje mieszkańców zmuszają nas do podjęcia działań 

w maksymalnie możliwym zakresie w celu poprawy przejezdności tą drogą. Wydatki poniesione w 2016 

i 2017 roku uregulowały stan prawny przebiegu tej drogi i poprawiły jej przejezdności na kilku odcinkach. 

W bieżącym budżecie również taka pozycja budżetowa się znalazła, lecz potrzeby są znacznie wyższe. Przy 

ścisłej współpracy z sołtysem, udało się uzgodnić technologię poprawy nawierzchni tej drogi 

w newralgicznych jej odcinkach poprzez wykonanie nawierzchni z kruszyw o zróżnicowanej gramaturze 

i znaleźć wykonawcę tych prac. Prace w najbliższym okresie zostaną wykonane. 

Radny Dariusz Klepak przypomniał o konieczności złożenia do końca miesiąca oświadczeń 

majątkowych przez radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, poczta elektroniczną zostały wysłane nowe druki oświadczeń 

majątkowych radnych i należy je wypełnić i złożyć do końca bieżącego miesiąca. 

Radny Ryszard Wojtowicz poprosił o wzięcie pod uwagę przy składaniu kolejnych wniosków 

o dofinasowanie termomodernizacji budynków, obiekt Szkoły w Batyczach. 

 

Ad. punktu 10 – Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Żurawica Józef Pukajło 

zamknął obrady L sesji VII kadencji Rady Gminy Żurawica. 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

Protokół sporządził: 

Ryszard Kostelecki                                                                  Józef Pukajło  
 


